
 

 

PMD afkeuringsdrama in Emerald: Hoe Avalex en de gemeente bewoners in het ongewisse laten 

In de wijk Emerald, onderdeel van de gemeente Pijnacker-Nootdorp, heerst grote verwarring en 
verontwaardiging over de extreme afkeuringspercentages van PMD-afval. Bewoners spreken 
over een afkeuring tot wel 98%, wat inhoudt dat vrijwel al het ingezamelde plastic, metaal en 
drinkverpakkingen wordt beschouwd als vervuild en afgekeurd voor recycling. Maar hoe kan het 
dat een hele wijk plots massaal ‘verkeerd’ PMD zou aanbieden? 

Absurd hoge afkeuringspercentages 
De cijfers roepen meer vragen op dan antwoorden. Bewoners zijn er immers van overtuigd dat zij 
hun afval correct scheiden. Een dergelijk afkeuringspercentage suggereert ofwel een 
plotselinge, maar zeer onwaarschijnlijke gedragsverandering in de hele wijk, of een 
beoordelingsmethode die volstrekt onrealistisch is. 

Ondoorzichtige communicatie over doorzichtige zakken 
Uit navraag bij Avalex blijkt dat PMD-afval bij voorkeur in doorzichtige zakken moet worden 
aangeboden. Dit zou het voor afvalcontroleurs eenvoudiger maken om de kwaliteit te 
beoordelen. Wie deze richtlijn niet volgt en het afval in een ondoorzichtige zak aanbiedt, loopt 
een aanzienlijk hoger risico op afkeuring. Dit roept twee cruciale vragen op: 

1. Waarom is deze maatregel niet duidelijk gecommuniceerd naar de bewoners? 
2. Op basis van welke criteria en met welke nauwkeurigheid wordt het afval nu beoordeeld? 

De praktijk is nu dat PMD-afval zonder duidelijke reden massaal wordt afgekeurd, simpelweg 
omdat de controle bemoeilijkt wordt door het gebruik van ondoorzichtige zakken. Maar als 
Avalex dit als criterium hanteert, waarom zijn bewoners hier dan niet expliciet over 
geïnformeerd? 

De verantwoordelijkheid van Avalex en de gemeente 
Het afvalbeleid moet helder en eerlijk zijn. Als Avalex de regels aanscherpt, ligt de 
verantwoordelijkheid bij hen én de deelnemende gemeenten om hierover te communiceren. Het 
afkeuringspercentage van 98% wijst erop dat dit ernstig is misgegaan. Dit roept vragen op over 
hoe serieus Avalex en de gemeenten de samenwerking met de inwoners nemen.  

De huidige situatie leidt ertoe dat goed gescheiden PMD mogelijk alsnog bij het restafval beland, 
wat haaks staat op de duurzaamheidsdoelen die de gemeenten en Avalex zeggen na te streven. 

Vragen voor Avalex: 

1. Waarom is de richtlijn over doorzichtige zakken niet breed gecommuniceerd naar de 
bewoners? 

2. Hoe wordt bepaald of een wijk als ‘vervuild’ wordt aangemerkt? Welke meetmethodes 
worden hierbij gehanteerd? 

3. Hoe vaak en door wie wordt er steekproefsgewijs gecontroleerd op de inhoud van PMD-
zakken? 

4. Wat gebeurt er met afgekeurd PMD-afval? Gaat dit alsnog naar de verbrandingsoven? 



5. Hoe kan het dat het afkeuringspercentage in Emerald extreem hoog ligt? Gebeurt dit ook 
in andere wijken? 

6. Is dit beleid specifiek voor Emerald of geldt dit voor de hele gemeente Pijnacker-
Nootdorp of zelfs het hele Avalex gebied? 
 

 

Vragen voor de gemeente Pijnacker-Nootdorp: 

1. Waarom heeft de gemeente geen proactieve rol gespeeld in de communicatie over deze 
richtlijn? 

2. Is de gemeente op de hoogte van de extreme afkeuringspercentages? Zo ja, waarom is 
hier niet eerder op ingegrepen? 

3. Welke afspraken heeft de gemeente Pijnacker-Nootdorp met Avalex over transparantie in 
afvalverwerking? 

4. Hoe kan de gemeente Pijnacker-Nootdorp garanderen dat inwoners niet onterecht hun 
afval gescheiden aanbieden zonder dat het gerecycled wordt? 

5. Wat gaat de gemeente Pijnacker-Nootdorp doen om ervoor te zorgen dat deze 
communicatieproblemen in de toekomst worden voorkomen? 

Conclusie: een falend beleid ten koste van bewoners 
Het PMD-afkeuringsdrama in Emerald is exemplarisch voor een groter probleem; falende 
communicatie en een gebrek aan transparantie van zowel Avalex als de gemeente.  

Bewoners doen hun best om afval correct te scheiden, maar worden afgestraft door een 
beoordelingssysteem dat onduidelijk en willekeurig lijkt te zijn. Het is aan Avalex en de gemeente 
om verantwoording af te leggen en onmiddellijk actie te ondernemen. Duidelijke communicatie, 
eerlijke beoordeling en een beleid dat aansluit bij de praktijk zijn geen gunsten, maar 
basisvereisten voor een eƯectief afvalbeleid. 

Het is nu aan Avalex en de gemeente om de feiten op tafel te leggen. Want als vrijwel al het PMD-
afval wordt afgekeurd, ligt het probleem dan bij de bewoners, of is het afvalsysteem zelf 
gebrekkig, niet transparant en daardoor onwerkbaar? 
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